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ENGLISH ABSTRACT 

 

Background: Inflammation is a complex process occurs within the damaged 

tissue. The severity of the side effects of NSAIDs, which used for 

inflammation management, encourage researchers to develop new 

medications with high safety. Literature survey revealed that masking the 

carboxyl group of NSAIDs improves the therapeutic efficacy and safety. 

Aims: The study aimed to investigate anti-inflammatory activity of TAI-Pd. 

In addition, to determine other pharmacological action, possible 

mechanism(s) of action and pharmacodynamics interactions using isolated 

rabbit intestine. Moreover, determination of LD50. 

Methodology: The carrageenan-induced paw edema and the inhibition of 

protein denaturation were used for the anti-inflammatory activity 

investigation. A full dose-response curves for TAI-Pd and the standard 

agonists (Ach, 5-HT and BaCl2) were constructed in cumulative manner, in 

absence and presence of standard antagonists (atropine and cyproheptadine). 

Also the possible pharmacodynamic interactions were determined for the 

standard agonists by constructing dose-response curves in the presence of 

TAI-Pd mixed with each of them in 50: 50 ratio (as agonist), and in high and 

low dose (as antagonist). In order to determine LD50 in vivo, the OECD test 

guideline 425 protocol used. 

Results: The results of the carrageenan-induced paw edema in vivo revealed 

that TAI-Pd exhibited potent anti-inflammatory effect compared to 

Ibuprofen, maximum at 4 hours, with % of inhibition of edema [23.25± 2.594] 
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for TAI-Pd at dose 35mg/kg and [19.75± 3.95] for standard Ibuprofen at dose 

70mg/kg, and the inhibition of protein denaturation confirmed this findings. 

The effect on isolated rabbit intestine revealed that TAI-Pd displayed dose 

dependant contracting effect, that blocked partially by atropine and 

cyprohepatadine. TAI-Pd potentiate the effect of Ach, while it possesses a 

neglectable effect on the 5-HT when administered in combination and 

decreases the agonistic effect of BaCl2. This derivative exhibited a 

cyprohepatadine like effect on 5-HT when added as antagonist. The LD50 of 

TAI-Pd is 2000mg/kg. 

Conclusion: TAI-Pd exhibited potent anti-inflammatory activity when 

compared to Ibuprofen. TAI-Pd produces partial contracting effect on 

isolated rabbit intestine in vitro. TAI-Pd represent a better toxicological 

profile compared with standard Ibuprofen. 
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 المستخلص

 

انبية  الآثار الج لخطورةتهاب هو عملية معقدة تحدث داخل الأنسجة المصابة. نسبة لالا : خلفية الدراسة

لمضادات الالتهاب غير الاستيرويدية التي تستخدم عادة لعلاج الالتهاب، تشجع الباحثون للبحث عن  

إخفاء مجموعة الكربوكسيل الداخلة في  تكوين اثبتت الدراسات السابقة ان علاج اكثرأمانا للالتهاب. 

 الفعالية العلاجية ومامونية الدواء.مضادات الالتهاب غير الاستيرويدية يؤدي الى تحسين 

)مشتق  TAI-Pdالجديد  تهدف هذه الدراسة إلى التحقق  من الخصائص الدوائية للمركب الأهداف:

ر هذا لالقاء الضوء على أثالايبوبروفين( ، بالتأكد من فعاليته كمضاد للالتهابات ، كما تهدف ايضا 

إلى جانب تحديد الجرعه المميتة    لهيناميكيه  داماكورلفاالمركب و آلية عمله إضافة إلى التداخلات ا

 ( 50LDلنصف الحيوانات المجربة)

ط تثبي و، جرزالتورم الناجم عن الكاراجينان في مخلب ال تاتجرباستخدمت  :سةرالداء اجرإمنھجية 

 .للتأكد من فعالية المركب كمضاد للالتهابتمسخ البروتين،

والعقاقير القياسية المناهضة )الأستيل   TAI-Pdالتراكمي لكل من لاستجابة  والجرعة امنحنى ء بناتم 

د جرعة منخفضة و اخرى في وجود جووفى دة و منفركولين و السيروتونين وكلوريد الباريوم( ، 

ت لتفاعلااسة الأتروبين والسيبروهيبتادين(. كما تم درالقياسية)ت الشالاجرعه عالية من ا

لجرعة امنحنى ء ببنا ،TAI-Pd المحتملة  للعقاقير القياسية المناهضة معيناميكيه داماكورلفاا

)كمناهض(، وباضافته قبل كل منهم  50: 50للمركب مختلطا مع كل واحد منهم  بنسبة لاستجابة وا

 بجرعتين عالية و منخفضة )كشال(.

 .425بروتوكول استخدم  ،الجرعة المميتة لنصف الحيوانات المجربةمن أجل تحديد 

لديه تأثير قوي  TAI-Pdكشفت نتائج التورم الناجم عن الكاراجينان في المخلب ، أن  نتائج الدراسة:

ساعات من الحقن، مع٪ تثبيط   4كمضاد للالتهابات مقارنة مع  الايبوبروفين ، حيث يبلغ ذروته في 

[ 3.95±  19.75و ] / كغملغ35في جرعة  TAI-Pd[ ل2.594±  23.25تورم قدرها ]

ملغ/ كغ. نتيجة تثبيط تمسخ البروتين في المختبر، جاءت مؤكدة 70للايبوبروفين القياسي في جرعة 

 .كمضاد للالتهابات TAI-Pdللتأثير القوي ل

ثبتت ، و أالأمعاء الدقيقة المعزولة للأرنب على لجرعة وانقباضا يتناسب ا TAI-Pdالمركب  هراظ

و لقد اظهر المركب تأثيرا  تأزريا مع ين . ديبتاوهلسيبرا وبين وبالاترجزئيا له مكانية قفعن إسة رالدا
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الأستيل كولين و مثبطا لكلوريد الباريوم عند اضافته مناهضا ومن غير اثر على الفعالية القصوى 

 للسيروتونين عندما اضيف له كمناهض و اثرا مشابها للسيبروهيبتادين عند اضافته كشال.

 ملغ/ كغ.2000قيمة  TAI-PDلمركب    المميتة لنصف الحيوانات المجربةالجرعة بلغت 

على  كما اظهر القدرةاظهر المركب تأثيرا قويا كمضاد للالتهابات مقارنة بالايبوبروفين،.  :الخلاصة

بمأمونيه  TAI-Pdيتمتع   .المعزولة للأرنب الملساء الأمعاء الدقيقة عضلاتالقيام بأثر انقباضي في 

 اكثر من التي يمتلكها عقار الايبوبروفين.

 




